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Verslag bijeenkomst Jllinisters van buitenlandse Zaken 
van de Er.;rr-l'lnden op dinsdagmiddag 13 october 1959. 
----------------------------------------------------

Op verzoek van de voorzitter vond,ter gelegenheid 
Van de Raadsvergaderingen Van de ELG op dinsdagmo gen 13 oc
tober en woensdag 14 october, dinsdagmiddqg 13 october een 
speciale bijeenkomst van de 11inisters van .3uitenlandse ;aken 
plaats voor een informele gedacntenwisseling over: 

1. mogelijkheid om in de toekomst te komen tot consultaties 
over internationale politieke vraagstukken; 

2. het vraagstuk van een eventuele hulpverlening door de 
Europese Gemeenschappen aan econorfiisch minder ont ikkelde 
lan den; 

3. het zgn. rapport Wigny. 

Ad 1: Consultaties over internationale politieke 
vraags tukken. 

Minister Pella bepleitte de noodzaak van regelmat1ge 
consultaties voor vraagstukken van buitenlandse politie~ 
tegen de achtergrond van de voorlopig in de ijskast blij
vende gedachte van de Europese politieke eenheid. Vereist 
zou zijn, dat deze consultaties duidelijk tegen geen enkel 
land zijn gericht en dat niet de indruk Van groepsvorming 
binnen de Atlantische alliantie zou worden gewekt. 

Minister ~igny betoogde, dat ook bij een Gemeenschap 
met een zo sterk economisch karakter een zekere harmonisatie 
van buitenlandse politiek wenselijk was. Hij bepleitte 
periodieke "confronta tions ", waarbi j geen gemeenschappe
lijke standpunten of besluiten nodig zouden zijn. Onnodig 
was ook een "porte parole unique". hij verklaarde zich 
tegen institutionalisering. Het overleg over internatio
nale vraagstukken in de NAVO moest vooral voartgang vinden, 
gezien het grote belang hiervan. Onderwerpen voor de poli
tieke consultaties konden bijv. zijn: 

verhouding tussen de Zes en de Zeven, 
de politiek ten opzichte Van de landen in het 
iYlidden-Oosten, 
de betrekkingen met de onderontwikkelde landen • 

. .'linister Couve de r.1urville sloot zich algemeen aan 
bij ~inister Pella. Hij waarschuwde tegen overdrijving ten 
aanzien van de wens geen onderwerpen te bespreken, welke ook 
reeds in de N~VO of elders aan de orde kwamen. Vele van 
deze onderwerpen worden toch ook bilatera~l tussen regerin
gen besproken. Voor hem gaat het erom, dat zich, door de 
consultaties, geleidelijk een gevoel van solidariteit tussen 
de Zes ontwikkelt ten aanzien van de belangrijkste inter
nationale problemen in de wereld. Het overleg zou een in
formatief karakter moeten dragen en geen bindingen ten aan
zien Van standpunten meebrengen. Ten aanzien van een even
tueel secretaria~t had hij geen uitgesproken standpunt; 
het leek hem echter niet nodig nieuw personeel aan te trek
ken of speciale diensten in te stellen. 

.1nis ter -
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Mi nister von Brentano la s vervol gens ee n pap i e vo r 
da t illJ tij dens de vergadering ron ddeelde , me t bij zonder 
ver gaande de s idera t a . Het doel va n de é é nna~l p er rie 
maanden te h ouden bijeenk omsten va n lli ni ster::; VélO Bui ten
la~dse Zaken zou. w~eten zij~ de coör~inat ie van de algehele 
bU1tenlandse pol1t1ek, tene1nde gele1 d el i ~k t ot e en ge ee ~
schappel~~ke bu~tenlands e pol~t~ek te k ome n. Deze g emeen
schappel1Jke bU1tenlandse pol1t1ek zou nie t slech - s de on _ 
wikkeling van de Europese Gemeenscha ppen b etreffen, maa r ook 
allerlei andere vraagstukken V8n buitenlan ds e politiek . e 
beide Europese Commissies en de Hoge Auto r it e i t z oud en bi J 
dit overleg betrokken kunnen worden e n het r echt nebb en E
paalde onderwerpen aan de orde te s tellen . De b e trokken 
Commissies va n het Europees Parlemen t zouden op de 0 gt p 

. gehouden moeten worden en éénmaal per jaa r zo u de co ferent1E 
van de ~ilinisters va n Bui tenlandse Zaken een rapport aan he t 
Europees Parlement moeten overlegg en terzake van de buiten
landse politieke samenwerking. Teneinde elkaar wederkerig 
van alle ontwikkelingen op de hoog te te houden en de _in1s
teriële bijeenkomsten voor te bereiden, zouden de plaats
vervangers v~n de Ministers van Buitenlandse Zak e n éénmaa~ 
per maand bijeen moeten komen. 

minister von Brentano eindigde met te z eggec, dat 
zijn papier slechts diende om de discussie te sti muleren en 
niet persé het laatste Duitse woord in deze zaak betekende. 
Buiten de vergadering erkende hij het papier de a vond te
voren te hebben ontvangen ter presentatie in de Raad. Het 
is dan ook niet heel duidelijk wat de toe komstige status van 
het papier zal zijn. 

Minister Schaus sloot zich met geestdrift aan b i j 
de Italiaanse en Belgische voorstellen. Vooral alle klei ne 
landen konden bij deze politieke consultatie zijns in ziens 
slechts winnen. Het Duitse papier ging hem wat ver. 

Staatssecretaris van Houten merkte op de gedachte 
Van een beperkte politieke consultatie niet te verwerpen. 
Hij wees op drie fundamentele punten: 
Ten eerste op het aloverheersende belang van de samenwerking 
in de l~AVO voor ons bui tenlands beleid, waarbij ervoor :noet 
worden gewaakt tegenover de :r AVO-partners de indruk te ves
tigen van een groepsvorming. Hij bepleitte derhalve geen 
onderwerpen tussen de Zes te bespreken, welke reeds in .~AV -
verband aan de orde zijn en deed de suggestie de heer Spaak 
eens te raadplegen over dit vraag stuk. Laatstgenoemde sug
gestie is door niemand overgenomen. 
~oorts wa8rschuwde Staqtssecr~ taris van Houten voor een ont
wikkeling die het Europa van de Zes tegenover het overige 
vrije Europa zou kunnen gaan stellen. 
Tenslotte merkte hij op, dat iedere eedachte aan de moge
lijkheid van een derde machtsvorming zou moeten worden ver
meden, omdat wij altijd de blik gericht moeten houden op de 
Noordzee en de Atlantische Oceaan. 
Staatssecretaris van Houten bepleitte vervolgens con~ulta~ 
ties te beginnen over die onderwerpen, welke de ontw1kke11ng 
van de Europe se Geme enschappen betreffen. Daarvoor zo.u geen 
secretaria8t, noch een agenda,noch notulen, no~h. ~ered1geerde 
besluiten nodig zijn. Bovendien reserveerde 111J 1n qlgemene 
zin het Nederlandse standpu~t ~ot na ter11gkeer van de ini
ter van Bui tenl::l.Od se Zaken. 
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Mini s ter Pella heeft aan het slot van de b es rek1n
gen ge constateerd , dat alBemeen overeen s te ~ing es~~qt ovel 
het nut van zekere consultaties over bui t enl3ndse poli t ieke 
vraag stukken, zij het da t noe 'Nel vers chil l ende nU1.nc es b~ 
staan ten aanzien van de vorm en de omvang deze r consulta
ties. Be s loten ~J erd het gesprek de volge nde Ra ad sver gade
ring voort te zetten, waarbij dan tevens docume n·en van 
Llinister ,i i gny respectievelijk Unister v on Br entano me de 
in de discussie betrokken kunnen worden . 

Ad 2: Hul verlenin door de ~uro ese Gemee nscha e n aan 
economisch mln er ontwl anden . 

Dit punt werd ingeleid door Linister .i gny, mede 
aan de hand van een door hem ;- Hij wees erop, da- de 
Verenig de Staten, mede in verband met h un t n ans s~ ark defi
citaire betalings balanspositie, met betrekking t ot de ze 
hulpverlenine meer steun van Suropa vragen. De to ee belang
rijkste elementen voor deze hulpverlenin8 achtte hij, dat 
zij niet bil "l teraal, doch multilateraal yordt verstre,{t en 
dat deze hulp nie~ eenzijdig wordt vastgesteld door e 
gevende l~nden, maa r in paritair overleg. 

De heer Hirsch, voorzitter van de Atoomcommissle, 
bepleitte een instituut, dat in het kader van de Zes nader 
moèt bestuderen welke methodes en welke vormen Van hulp
verlening het meest effïciënt is voor de economisch onder
ontwikkelde landen. 

De heer Hallstein, voorzitter van de Europese Commis
Sle betoogde, dat de instelling van de Luropese Gemeenschap
pen meebrengt, dat de zes landen ook hun activiteiten op 
het punt van de internationale hulpverlening meer moeten 
concentreren. Hij deelde ook mede, dat de Commissie een 
ui tvoerig document over het gehele vraagstul{ in voorberei
ding heeft • 

. ~inister Couve de Murville, staatssecretaris van 
Houten en Minister Von Brentano ondersteunden allen de ge
dachte om dit onderwerp van de intern a tionale hulpverlening 
in het kader van de EEG te bestuderen. 

De voorzitter, Minister Pella, stelde voor, dat een 
nader gesprek hierover pl a ~ts vindt tussen de Permanent . 
Vertegenwoordigers, eventueel terzijde gestaan door natlo
nale deskun digen. Aan dit gesprek zullen de Commissies . . 
uiteraard kunnen deelnemen. Het leek hem goed, dat daarblJ 
tevens een soort inventarisatie van hetgeen reeds door de 
Lid-staten gebeurt, wordt opgesteld. 

Besloten werd de Permanent Vertegenwoordigers te 
verzoeken v66r eind november met nader uitge ~ erkte ideeën, 
mede voor een verdere procedure, te komen. 

d 3: -
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Ad 3: Het zen. rapport Wigny. 

Het rapport .vieny behandelt, behalve de be1de hierboven 
besproken on derwerpen , ook nog een aan tal inst i tutionele 
vraagstukken en de mogelijkheid Van een ~ventuele versnelde 
uitvoering van hetEI:G- en Zuratom-verdrag. Aan de hand 
van zij n rapport zette de heer .vi ~ 'ny in het kort de hoofd
punten van zijn stuk nogmaals uiteen. Besloten werd, dat 
in het Comité van Permanent Vertegenwoordigers een nadere 
gedachtenwisseling over het rapport Jigny zal plaatsvinden 
ter voorbereiding van verdere discussies in het kader Van 
de eerstvolgende Raadsvergadering. zulks in aanwezigheid 
van vertegenwoordigers van beide Gommissies en van de Hoge 
Autoriteit. 



VBRSLAG VAN DE VERGADERII~G VAN DE Rb..f_D Vjd~ IvlInIS~E?S 

Brussel 
13 oktober 1959 

11 ~E~ en ~URATOM ----------------------------------

1. Agenda 

\ 

De Nederlandse woordvoerder? de heer van Houten, verzoc~~ 
nogmaals het Secretariaat ervoor zorg te dragen? dat vergade
ringdocumenten tijdig, d.w.z. over8enkomstig de termijnen -Tar 
het huishoudelijk reglement y ter beschikking worden gestelà. 
Behoorlijke voorbereiding van de Raadsvergadering is anders 
vrijwel uitgesloten. 

Voorts sprak de heer van Houten zijn verwondering uit 
over de wijze waarop ditmaal de indeling van de agenda voor de 
beide vergaderdagen was geschied. IJederlandse Ministers, die 
er op hadden gerekend aan het debat over begroting en personeels
statuut op 13 oktober te kunnen deelnemen, ~erd daartee de 
gelegenheid ontnomen, toen men, om tegemoet te komen aan wen2en 
van een andere de legatie, plotseling de begrotingsbehandelins 
op 14 oktober bepaalde. Hij hoopte dat hethaling van een der
gelijke gang van zaken in de toekomst voorkomen zou kunnen 
vvorden. 

De Voorzitter, die erkende dat de voorbereiding van de 
vergadering ook ditmaal gebrekkig was, meende dat het Secre
tariaat terzake geen verwijt kon worden gemaakt. '~at de ver
deling van de agenda over 13 en 14 oktober betreÎt? herinnerde 
hij aan het feit, dat verschillende ministers op de l4e niet 
aanwezig konden zijn (t. w. de heren Couve de Murville ,.rhard 
en Von Brentano) wat op de uiteindelijke agenda-indeling van 
invloed was geweest.') 

,) Als bijlage I is voor de goede orde ~en chronologisch re
laas der feiten aan dit verslag gehecht. 
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Europese Universiteit (doc. R 754/59). 
~~~~~~~~~~------

De heer Hirsch gaf een korto uite~nz3tting 07er de '0 

standkoming van het ontwerp-mandaat voor de interiD-COaJi2c~~ 
Het ontwerp-mandaat beoogt een a~twoord te krijgen op eL~e:~ 
problemen, voord~t men kan komen tot opric~ting vaD een ~2rc
pese univers l tei t;, cot het verlenen van het rredicaat l.;crc.;e
aan een aantal b'2 staande in3ti tut en, eD to t ç en sa:-;!en'.-·E:rr-~iL::> 
tussenbc::staande universi-cei ten. H08"7~1 over de prine~ pes 
gens hem geen verschil van mening tcstond was ie tlaad vaL ~/ 
juli wel van mening, dat een aantal s~udies zeude~ moeten 'Cl

den verricht, met Dd.me OVCT de in.,:,t=t:J.:_cion\:.~_=- ~=-Z€J:;, Hij --er-
zocht de Ri~d het mandaat in de voorgelegde vorB te willen 
goedkeuren, zodat het intsrim-coDité zonder tijdverlies aan 
het werk zou kunnen gaan. 

De heer Couve de Murville bracl1t in l1eri rmering, dat -i:: 
Raad het op 25 juli nog niet eens werd Over ean aantal ~rinci
pes~ waarover eenstemmigneid moet besta~n vóór men over ~Jv 
mandaat van het interim--comité zou gaan discussi~ren. Het; 2c~:~~ 
van Permanente Vertegenvvoordigers zou 8.an de hand van de gpI:ls.a-:::
te opmerkingen een nieuwe redactie kunnen opstellen, welke ~~
dactie doo~ de Raad volgens de schriftelijke procedure zou :I~ 
nen worden goedgekeurd. Hij achtt;e deze methode van werken 
meer efficiënt en dacht dat zodoende minder tijdverlies zou 
optreden, 

De heer von Brentano was van oordeel dat het beter zou 
zlJn indien de Raad over de grondprincipes zou besliseen aaL 
de hand van een rapport van het interim- comité. Hij vermeldd€ 
dat -wegens clJnstj. tnt i ol1el e redenen de ui t eind eli jke be sli ssL':.:::' 
door de Bondsl"egerins nog met de Länder zou moeten '-,,'orden l;-:;-

sproken, 

Ministe~ Ca1_s deelde mede, dat hij als Minister van 
Onderwij s, Kunsten en -'Ietenschappen getr ffen W8_S in het kad..:.:..' 
van de technische, gemeenschappen bDGsn 'Su:ratom de wens te h8~r::'l 
aangetroff~n O~ tot een nauwe sa~enwerki~~ op universitair ge
bied tussen de zes ~anc1en ~e gera.ken Ho:;vv,:ü alle deleGaties 
wild en kom2n to teen Euro pe se sa:ne';'lYl er'c::ing te t'zake 5 vi/aarsct,w" de 
hij V 0 'J::: (1c: p;,yC'tol('2'i~t;hr:; e;evnl::"'n. i"l 1)Y)i'ITt:,,~qitpit'e krine! 
indien overhaast principi~le beslissingen zuuden worden gencID2n 
Overigens 'INas naar zijn oordeel nog niinmer een formele beslis
sing genomen en hij meende m~t Minister von Brentano, dat een 
dergelijke beslissing pas zou kunnen worden genomen aan de hand 
van het rapport van de terzake meest deskundigGn, ~en dergelijke 
formele beslissing kon eek overigens neg niet door de Regeringen 
worden genomen, cangczien bljvoo:rbeel~ de finannj~le aspecten 

nog 
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nog niet waren onderzGcht, a~~6 cten ~olkG ~~ DEtiJna:e _~r::
menten zouden m08ten v:orden bc·E~roken. Jit a~t 70~r~:~_~ 
bleek reeds voldoende, da~ sen formeel besluit ore~ ~s ~r~n-
principes niet door d2 Rad.en van "EEr; '::.n ··~ratGm zc,'J. l:"')_L __ ~L 
worden genomen, dc,ch een zaak zou zi jn voor de r".?è..=2:'ir~5eL _c_ 
zes landen. Ook de oprichting van de ~uro~Gse SCLj~: -e :_x:_
burg g8 schi edda bi j OV2 re enkomst tuss en iJ G zes re.::;: rir.lt:iC; ... 
Naar Nederlandse opvatting zou 1e onderh0vi~e -~r0;e8s ~~~
versitaire samenwerking dus pGr iferdr~b m~sten wo~~eL ~~r€~~::. 
Hij constateerde dat ln het document een vra['G t8rza __ ~ 2~L 
het Interim-com:té gC'steld is. Over de ontvI-.:.:rp--"tJel:s:, v~"'":}e !:-.':' 
voorts nadere precisering over de b2t,~k2nis VGtll 1:1 S2 ;cLze":::' 
des Ministres ont examiné les principes suivants et les 0L~ 
retenus ll • Hij intGrpretaerde di·t in die zin, dat hete;esE :"r. 
het mandaat \1aS genoemd zou dienen als werkhypothese uf ~i~_ 
gangspunt voor het werk van het interim-comité en 7erz0c~~ 
bevestiging van deze interpretatiG. 

l\hnister Wïgny sleo ~ zich aan bij het betoog van ==1L-1 s-
ter Cals en deelde mede, dat ook naar zlJn mening nog gee~ for
mele beslissing door de regeringen was genomen en dat de do~r 
Minister Cals bedoelde zin door dezen op juiste wijze was ui~
gelegd . 

Ook de heer Hirseh bevestigde de interpretatie "v-an l~in:"2-
ter Cals en suggereerde dat op blz. 2, 4 on 5 zou wor6en ~oe
gevo egd 11 comme direct i ve de travail:1 • 

Nadat Minister Couve de Murville had verklaard begri; -=-2 

hebben voor de omstandigheid, dat sommi.:se van zijn collega's 
nog ni2t in de galegcnheid waren ovsreenkomstig zijn veerstel 
eerst de principes vast te leggen en daarna ~2n studie te laTen 
ondernemen, besloot de Raad hetmandaat voor h~t int2rim-comitS 
vast te stellen met het amendement zoals voorgesteld door de 
heer Hirs ch. Deze laatste verzocht s~o2dig2 aanwijzing van de 
leden van het interim-·comi té door Italië, België an Nederland 
~ de andere drie landen hadden zulks reeds g~daan - , hetgeen 
door de Vertegenwoord.Lgers werd toegezegd. 
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3. Colloqui um me t he t ï3"llro pe s 8 Parló:;IT1ent (de- c. i=? Tj 5 ) 

De vergadering 6in~ c...C co ord InE: t het cell ':'<{J.:' ü..rI: :3 :~l er: 
ook INel met ele te l;esr-r'Jksn ondervlerpen. DE:, h:::er --::. "3re~_j;: .L 

merkte op, dat 5rondiBe vC0rb2reidin~ v&n le 7o:r~:o~~:~
punten absoluut noo~z&kelijk is en hij vroeg zich a: ~~ ~SA' 
hl' ermer!·Cl "'01 ,ró0'yo '), nov 0 "'-to:or O'eJ.-'~~pd ~,..U kurn rYl - r -r y> Lir _.J u......... v~ _ \i _ '- ..... r ..... iJ.......... C .............. /~v _ _ 1:",.1.!... -" '::; .... _ -' '-_ ... _:::t __ ~-

stein wees cr op, 'dat v6ór IT1&art l36S het Farl~men~ ~i~- 72ey 

bijeen zou komen, zodat het colloquium i~ n07snbar g:~ou:~r: 
moet worden, wil men sen langdurig uItstel vermijQen. :2 .-:~
gadering besloot het colloquium iü ieder geval in nové . ..:.ber ~~ 
laten doorgaan, de drie voorgestelde punten van b2spre~~L~ aar: 
te houden mat dien verstande dat, mocht een van ~ez2 v.n~2L 
niet voldoende voorb2reid kunLen wlJrden, b·-::sprel::ing daarva!". -,J-: 
een volgende gelegenheid zou viorden ui tgest·eld . 

1. Besprekingen met Griekenland en Turkije (doc . R 767) 

De heer Hallstein vatte zijn inleiding als volgt same~: 
Associatie is vOJr Griekenland (.n Turkije politiek van hçc 
allergrootst belang~ dit associatiestreven werd aanzienlij~ 
versterkt door de ontwil~kelingen in het kader der ;, zev2n ll 

::ommi ssie b2zo ek naar Athene vverd ui tge s"c ald to t na Raad2z i -: t:.!".€; 
ten einde de Commissie een algemene indruk te geven van êa 
voorlopige reacties op eerste cxploratoir8 bes~r8kinGen, ~n 
zi jn daaropvolg2nd betoc)g ve st igde dG he-::r Rey de aanl:'ac'~ t p 
de voornaamste problemen j welke uit de gesprekken naar vore~ 
zijn getreden (zio do e. 767 annex r). Wat de organisatie der 
werkzaamhs ::1 en aangaat wenste de Commissie in zoer nauw contac ~ 
met de Raad te pro c ederen; Gri~kenland dringt aan op bespce
diging sn hoopt voor eind 1959 positieve resultaten te berei
ken: ook Turki j e en Tuni s vvensen snelle ui twcrking; de Commi s
sie is overig2ns van mening j dat h2t stadium van exploratoire 
besprekingen nog niet voltooid is~ als meest practis che proce
dure stelt zij voor constant contact met de Permanente Vartc 
genwoordig2rs j die voor bepaalde gevallen bijgestaan kunnen 
worden door experts (b.v. landbouw en financi~le kwesties). 
Vooral inzake landbouwproblemen zou op hoog niveau aangegeven 
dienen te worden langs welke lijnen men t t oen oplossing 
denkt tG geraken. 
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Minister ~~rhard rJaS tcvTed.Jn m,:..t h:t vcrl 0-0 --::-,,-, r-c .-,~ 
..L., - .... - """" v~-

sprekingen, hij meende ov;rigens dat bij dez= ::ra~~ assoc~~ti~
aanvragen goed alle mog~lijkG gevolgen b~stud~QrQ d~cna~ -~ -
worden. Te lang traineren zou ccht~r economisch sc ?3yc~:lJ
gisch nadelige gevolgen mcebrengGn. Als voorlopige LUiT _ r_
actie merkte hij h~t velgende op 

1) Duitsland is voor instelling t.z.t. van ~cn aS2oc~a~i:-
raad.; volled i g2 d~81Il8.m,; aan 32.ad:-'óittin'rc:n is r.Li +- ~.-,- V"~+ o '-:...,.'-" I.-J.O ... 

omdat zulke verdragswiJziging zou eisen. Verd~r ba~~ciT~~ 
hi j de inst 811ing -,Jan (; en comi té V2n na t-ï onalE: d.eskur~ic..5ec 
met CommissiG v-:rtc.J;;n'NoJrdircrs ter b2.stuue,rirl0" var:' a-.::c"-
eiatieproblemen, 

- _.-1 • - - 0 • L ....., ~,:) .... 

2) Duitsland acht gelijke termijnen voor Griekenland en Tur 
kije enerzijds, de ~~G anderzijds bij uitvoerin~ a3saciaT~e 
gewenst; ze mogelijk bekorting, eventueel met esca}e-cla~
sules; 

3) Een spe c iale re~eling lS nodig voer bepaalde traQitione:e 
export-produ c ten; 

4) Een bevredigende l'egeling voor" tabak dient gevonden te 
worden; de grote tabaksexport naar Oostblok-landen bewijst j 

dat het grote politieke belang van dit punt voor de betrok
ken landen, door het Oostblek wordt beseft; 

5) Duitsland heeft begrip voor Griekse en Turkse ~ens om iL 
bepaalde gevallen tarieven t::: kunnen verhogen, Zulks" zou 
ecl1ter niet autonoom mo~en ges chieden d.och steeds na OV2r
leg, terwijl in principe de standstill aangehouden moet 
v1,Orden; 

6) Voor financi~le bijstand wacht Duitsland nadere Griekse 
en Turkse wensen alsmed~ Commissie reacties af, 

7) Inzake vestigingsrecht acht Duitsland reciprociteit 'venS8-
I ' 'kl J -'- } 

8) Op het gebied van de concurr~nti2bepalingen zullen vocral 
in de sector van h2t bed ri j f::Üeven de vprJragsregels to e
passing moaten vinden; voor staetsbsdrijvsn en staetshulp 
zal integrale toepassing van het verdrag 0chter voorlopig 
niet zeer wel mogelijk zijn. 
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De overige dclsg~.tios g<:.vcn, zij het :-.1indcr C:LU.'lr~CC_::-, 
blijk van hun instemming P1I.;t he t verloor v'.n els tcs:r:r:::i .. -..~.:.r_. 

De Voorzitter stelde voor d:J.t de: COT.:'.JIlissie de E..;:I-,-'J~"'
toire besprekingen voltooit en daarn~ ~~n de Ra~d vc~~:rs 
voorstellen doet; wellicht ~~n dit re~ds bij do 701g~n-ç 
Raadszi tting geschieden . DG heer H:tllstein w3..c.rsc:l'):r'l.1:.. 
echter , dnt het wel ni0t Dogclijk zou zijn reeds ir.L -:::~r:-.j ~~-.'(:2:' 
do exploratoire besprel-dngcn te beëiY'c"'.igon . Ténslbt"t: Jr.-
stond nog ec:m debat over de; vorm ven contcctcn tuss::,r~ ::"v 
Commissie en de Lid-staten over ûsze m::.tcrit:.. DG CorL:; ssi: 
stelde voor intensief contact met do Permanente; Vcrt:'':E:L
woordigers , eventueel bijGestaan door experts, t8rTijl :;::-0."1 -':;8-
land meer vOGlde vo or instelling vC':.n eGn sr;cci2.18 w(.r~:,::,r.:,~::. 
Als argument voerde de Com:r::J.issio s,2n dat const2lltc 2.::r.L·;':zi.=.
heid der Permanente Vertegenwoordi gers ter p12ètse rc6 : 1 -
matig contact vergem2.1:~i:elijkt, tory/ijl voor spsci.:_lc :&ro
bl emen al ti j d hulp V8.n expert s :,.C'n worden in2, ero0pen . I:::' 

enige discussie gin~ do verg2dering eccoord met het voors~el 
der Commissi e, zij het dat in een l2.,tor st2di um bel:cl:cL 1:<::.L 
worden in hoeverre de instelling V2.n e en specie_Is werl-::§;roe:r; 
alsnog wenselij k is . 

2. GATT (doc . R 765, 767, 770 , 771 2n 772). 

Aan het begin V8.ll de zitting gaf de hecr Van Off61en 
een uiteenzetting OVGr de houding die zi jns inziens in de 
a . s . GATT-verg8.dering ware in te nemen. Deze uiteenzetting 
die schriftelijk is r ondgGdeeld ~ gaf, na dG s2.menv2ttinis 
v an de bovengenoemde ' documenten door de heer Cattani, geen 
aanl eiding tot debat . De en i ge conclusie die de R2ad ~rok, 
was dat conform het gestelde in die do cumclnten ta Tokio zal 
worden opget r eden en dat ter plaatse voortdurend overleg 
tussen de delegaties vnn de Lid- staten en die v['n de COE1TIliSSie 
zal worden gepl eegd . 

3. Gemeenschappelijk buitentarief en lijs t G 2 (doc . R 760) . 

De heer Schnus gaf a2n de hand vnn document R 760 een 
uiteenzetting over de stand van z2.J;:en betreffende het bui ten
t a rief. Hij wees er daarbij op d8.t inz8.l:ce li j st G nOG 08-
trekkel i jk weinig voortgang is gGmaalct . Bovendien dreigt 
indiening van G 2 li jst en door België, Duitsl2.,nd, Nedcrl~~d 
en kortgeleden ook Itali~ deze kwesti~ thnns sa gecompli
ceerd te maken~ dat een spoedige oplossing niet Deer Bogelijk 
zou worden. Hij stelde de Lid- st~ton da~rom voor do G 2 
lijsten terug te trcl,:kon . De heer Hallstein onderstreepte 
het politiek oé:l8.ng hiervan en 'lvees er op dat terugtrel:king 
een voor alle 18.nden gel i jl: offer zou betekenen . Terzake 
werd een door Staatssecretaris van den Berge ingediend voor
stel aangenomen , inhoudend dat nationale experts met de 
Commissi e een inventaris opmo.ken V8Jl de uit de inGediende 

en door -
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en door Fro'nkrijk eventueel nog in ti) dioneYl G 2 li~ Sl;C!'. 
voortvlooiende problc;J1îcn, WO,8,rn:2 de zus lc.nden 766r 20 
octob0r dcfini tief hun stand;~unt inz'2]_~E. tGrugtrG~:l.::iY~f zu:-
IEm bekend 1?la2:en . ~ 

T8r ui tvocrinz vJ.n CCl sUGgestie v~'.n de. he. r "1i,--:-.y 
om inzake de vordi:..re boh< __ ~ndclin::; V2l1 do produr;tcy-,- V:: ... L 

li j st G tot 0 cn bu sp'J\...;diLin,g tu beslu.i ten ~ st :::ldc :2c ~.'2 cr 
Couve voor in de tweede helft v~n de volgende G~(nd de 
brvestie v ,J.n de lijst G op ministorsniveo.u tE te2prc:_cn en 
te trachten tot c(;n c.ccol)rd to l:omen . f,locht oen rc.gt;ling 
dan nL:t bereikt worden? dan zoudon tvv8C w8kcJll dc.:::rnc è-c 
Minist8rs hicrov8r opniouw b i jcenl:omcn. All",n ... .,. ... in~CYl 
hiermode accoord; de datum voor deze speciale KIni~tcrs 
bijeenkomst zal nndor VGstgcstcld wordun . 


